
 

      Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
2020-10-22 

nr 9/2020 
 

  
 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Box 81, 121 22 Johanneshov 
Slakthusplan 8 A, Tfn: 08-508 14 000, e-post: eav@stockholm.se 

Sammanträde torsdagen den 22 oktober 2020 klockan 18:30 – 19:05 Enskede-
Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Slakthusplan 8A, Johanneshov 

  
 Ledamöter 
Gustav Johansson (M) ordförande 
Veronica Palm (S) vice ordförande 
Henrik Virro (M) 
Erika Wing (M) 
Jonas Nilsson (M) 
Urban Rybrink (L) 
Ola Gabrielson (MP) 
Christina Peterson (C)  
Bo Hansson (S) 
Gisela Norrman (S  
Hassan Jama (V) 
Lena Rydblom (V) 
Tobias Karlsson (SD) 

  
   
   
   
   

   
   

   
   

  
 
 
 

 Tjänstgörande ersättare 
Camilla Hane (M) tjänstgör för Henrik Virro 
(M) 
 

Ersättare 
Kristina Katajikko (M)  
Camilla Hane (M) 
Björn Wredberg (M) 
Aura Baila (M) 
Ulrika Strömberg (L) 
Nickie Excellie (MP) 
Elisabet Abelson (C) 
Mikael Hörnkvist (S) 
Halahen Zaidane (S) 
Simon Pittuco (V) 
Margareta Olofsson (V) 
Inge Pihlström (SD)  
Lisa Palm (Fi) 
 
  
  
 

 

Tjänstepersoner 
Stadsdelsdirektör Anders Carstorp, avdelningscheferna Jeanette Holmqvist, stabschef 
Anna Larsson §§ 1-16, § 24, nämndsekreterare Magnus Hillborg 
 

Personalföreträdare 
Camilla Nilsson (Kommunal) 

Justering 2020-10-27 
 
Sekreterare 
 
 
Magnus Hillborg  

Ordförande Justerare 

Gustav Johansson (M) Veronica Palm (S) 
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Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Box 81, 121 22 Johanneshov 
Slakthusplan 8 A, Tfn: 08-508 14 000, e-post: eav@stockholm.se 

§ 1 
Val av justerare och dag för justering 
 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd utsåg vice ordförande Veronica Palm (S) 
att tillsammans med ordföranden Gustav Johansson (M) justera dagens protokoll. 
Justering sker tisdagen den 27 oktober 2020 
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Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Box 81, 121 22 Johanneshov 
Slakthusplan 8 A, Tfn: 08-508 14 000, e-post: eav@stockholm.se 

§ 2 
Fastställande av dagordning 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd fastställde den utsända dagordningen.   
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Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Box 81, 121 22 Johanneshov 
Slakthusplan 8 A, Tfn: 08-508 14 000, e-post: eav@stockholm.se 

§ 3 
Trygghetsskapande åtgärder vid gångväg vid Gullmarsplan 
Svar på skrivelse från (S)  

Stadsdelsnämndens beslut 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen.   

Ärendet 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd har fått en skrivelse från 
socialdemokraterna i nämnden. Socialdemokraterna vill att förvaltningen sätter 
upp ett staket vid en gångväg vid Gullmarsplan. Anledning är att det finns 
missbrukare vid gångvägen som skapar otrygghet för bland annat elever i skolan 
i närheten. 
 
Förvaltningen föreslår buskar vid gångvägen. Det är också viktigt att arbeta 
vidare med problematiken vid Gullmarsplan. 
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 
1 oktober 2020. 
Dnr EÅV 2020/323.   
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Box 81, 121 22 Johanneshov 
Slakthusplan 8 A, Tfn: 08-508 14 000, e-post: eav@stockholm.se 

§ 4 
Att skydda och värna våra äldre med anledning av covid-19 
Svar på skrivelse från (S), (V) och (Fi)  

Stadsdelsnämndens beslut 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen.   

Ärendet 
Förvaltningen har fått en skrivelse från (S), (V) och (Fi). 
Skrivelsen innehåller frågor till förvaltningen.  
 
Frågorna handlar om hur förvaltningen skyddar äldre personer från att smittas av 
covid-19.  
 
Förvaltningen svarar bland annat att verksamheterna har tillräckligt med 
skyddsmaterial. Skyddsmaterial kan vara handskar av plast eller visir (ett skydd 
som täcker ansiktet). 
 
Personal inom äldreomsorgen har fått utbildning i hur omvårdnaden ska ges utan 
att smitta kan spridas till äldre personer. 
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 
1 oktober 2020. 
Dnr EÅV 2020/328.   
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

  



 

      Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
2020-10-22 

Sida 6 

 

Justerare Utdragsbestyrkande 
 
 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Box 81, 121 22 Johanneshov 
Slakthusplan 8 A, Tfn: 08-508 14 000, e-post: eav@stockholm.se 

§ 5 
Ett starkt föreningsliv efter covid-19 pandemin 
Svar på skrivelse från (S), (V) och (Fi)  

Stadsdelsnämndens beslut 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen.   

Ärendet 
En skrivelse från (S), (V) och (Fi) lyfter flera frågor om förvaltningens arbete 
för att stödja föreningslivet i stadsdelsområdet.  
 
Förvaltningen arbetar på flera olika sätt för att stödja och kommunicera med 
såväl nybildade som etablerade föreningar i civilsamhället. 
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 
1 oktober 2020. 
Dnr EÅV 2020/329.   
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Box 81, 121 22 Johanneshov 
Slakthusplan 8 A, Tfn: 08-508 14 000, e-post: eav@stockholm.se 

§ 6 
Om stadsdelens arbete mot rasism 
Svar på skrivelse från (S), (V) och (Fi)  

Stadsdelsnämndens beslut 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen.   

Ärendet 
Enligt skribenterna uppfattning har satsningar mot rasism bortprioriterats av 
nuvarande politiska ledning. Skribenterna undrar vad stadsdelsförvaltningen gör 
för att motverka strukturell rasism och diskriminering, och för att främja ungas 
organisering.  
 
Förvaltningen ser allvarligt på all form av diskriminering. Redan i inledningen 
till Vision 2040 anges att ”Alla människor i Stockholm ska vara trygga och 
säkra, oavsett ålder, kön, härkomst eller bostadsadress”. Det är också tydligt att 
arbetet för mänskliga rättigheter är prioriterat.  
 
Många planerade utbildningar har fått ställas in på grund av pandemin. Däremot 
diskuteras värderingsfrågor på arbetsplatsträffar. Utifrån läroplanen ska alla som 
verkar inom förskolan främja människors lika värde, jämställdhet och solidaritet 
mellan människor. Inget barn ska bli utsatt för diskriminering eller annan 
kränkande behandling. Förvaltningens bedömning utifrån resultaten av 
brukarundersökningar är att andelen som upplever sig diskriminerad är låg. Alla 
chefer har fått introduktion om diskrimineringslagen och under hösten planeras 
en utbildning om aktiva åtgärder. 
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 
1 oktober 2020. 
Dnr EÅV 2020/330.   
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Box 81, 121 22 Johanneshov 
Slakthusplan 8 A, Tfn: 08-508 14 000, e-post: eav@stockholm.se 

§ 7 
Om lokalt åtgärdsprogram för Magelungen och Forsån 
Svar på skrivelse från (V) 

Stadsdelsnämndens beslut 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen.   

Ärendet 
Hassan Jama m.fl. (V) har lämnat en skrivelse med anledning av programmet för 
Lokalt åtgärdsprogram för Magelungen och Forsån.  
 
Skrivelsen önskar svar på två frågor.  

• Vad blir konsekvenserna för omkringliggande områden i Rågsved där 
åtgärderna planeras? 

• Hur stor del av kommande kostnader för drift kommer att falla på 
stadsdelsförvaltningen?  

 
Syftet med programmet är att förbättra vattenkvaliteten i Magelungen. 
Konsekvensen av åtgärderna blir fler öppna vattenspeglar i landskapet. Det är 
bra för den biologiska mångfalden och bidrar till ett levande landskap.  
 
Enligt programmet kommer driften att bekostas av Stockholm vatten och avlopp 
(SVOA). 
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 
1 oktober 2020. 
Dnr EÅV 2020/332.   
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Box 81, 121 22 Johanneshov 
Slakthusplan 8 A, Tfn: 08-508 14 000, e-post: eav@stockholm.se 

§ 8 
Månadsrapport september 2020     
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner föreliggande rapport. 
 
Ärendet 
För hela nämndens verksamhetsområde prognostiseras en budget i balans efter 
resultatöverföringar. Före resultatöverföringar prognostiseras ett överskott 13,3 
mnkr. Förvaltningen följer nogsamt den ekonomiska utvecklingen inom varje 
verksamhetsområde och redovisar följdverkningar på ekonomin av pandemin. 
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 
22 oktober 2020. 
Dnr EÅV 2020/109. 
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Box 81, 121 22 Johanneshov 
Slakthusplan 8 A, Tfn: 08-508 14 000, e-post: eav@stockholm.se 

§ 9 
Delegation från Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd till 
funktionshinderinspektörer och socialtjänstinspektörer 
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd delegerar till socialförvaltningens 
funktionshinderinspektörer och socialtjänstinspektörer rätten att ta del av 
sekretessreglerade handlingar i syfte att genomföra granskning av verksamhet. 
 
Ärendet 
Stockholms stad har så kallade inspektörer. Inspektörerna följer upp att brukare 
får ett bra stöd. 
 
För att inspektörerna ska kunna göra sin granskning behöver de ha tillåtelse till 
det. Det beror på att den information som finns skriven om brukarna är under 
sekretess. 
 
Nämnden behöver ge inspektörerna laglig rätt att läsa informationen. 
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 
17 september 2020. 
Dnr EÅV 2020/444. 
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Box 81, 121 22 Johanneshov 
Slakthusplan 8 A, Tfn: 08-508 14 000, e-post: eav@stockholm.se 

§ 10 
Rapportering till IVO av ej verkställda beslut enligt SoL och LSS för 
kvartal 2 år 2020 
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Stadsdelsnämnden lägger förvaltningens redovisning av rapporteringen till IVO 
av ej verkställda beslut enligt SoL och LSS för kvartal 2 år 2020 till 
handlingarna. 
 
Ärendet 
Kommunen beslutar bland annat om vilket stöd invånarna ska få från 
socialtjänsten. 
 
Om en person till exempel ska få hemtjänst eller flytta till en gruppbostad ska 
personen få det inom tre månader.  
 
Annars måste kommunen informera Inspektionen för vård och omsorg (IVO) 
och förklara varför. 
 
I april, maj och juni fick 44 personer i Enskede-Årsta-Vantör inte den hjälp de 
skulle ha fått inom tre månader.  
 
Det berodde oftast på att personen tackat nej till ett erbjudande. 
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 
22 september 2020. 
Dnr EÅV 2020/450. 
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Box 81, 121 22 Johanneshov 
Slakthusplan 8 A, Tfn: 08-508 14 000, e-post: eav@stockholm.se 

§ 11 
Samråd om förslag till detaljplan för del fastigheten Årsta 1:1 m.fl. 
(Årstafältet etapp 4A) inom stadsdelarna Årsta och Östberga, S-Dp 
2017-06550 
Svar på remiss från stadsbyggnadskontoret, dnr 2017-06550 
 
Stadsdelsnämndens beslut 

1. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

2. Paragrafen justeras omedelbart. 
 
Ärendet 
Stadsbyggnadskontoret har tagit fram ett förslag på en detaljplan. En detaljplan 
bestämmer vad man får bygga på plats. Förslaget på detaljplan är den fjärde 
etappen på Årstafältet. Årstafältet är en obebyggd gräsyta mellan stadsdelarna 
Årsta och Östberga. Stockholms stad har beslutat att hela fältet ska bli en ny 
stadsdel med ungefär 6 000 nya bostäder.  
 
Etapp 4A innehåller ungefär 1 000 nya bostäder och en ny förskola med 16 
avdelningen och en gruppbostad enligt lagstiftningen LSS. Gruppbostaden ska 
ha sex lägenheter och finns till för personer som behöver särskilt stöd i sin 
vardag. I gruppbostaden ska det också finnas personalrum för de som arbetar 
där. 
 
Förvaltningen är positiv till att det ska byggas nya bostäder på Årstafältet. 
Förvaltningen tycker också att det är bra att det byggs en ny förskola och en ny 
gruppbostad. Förvaltningen vill att det ska byggas både bostadsrätter och 
hyresrätter som inte blir för dyra. 
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 
28 september 2020. 
Dnr EÅV 2020/430. 
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
 
Särskilt uttalande 
Gustav Johansson m.fl. (M), Urban Rybrink (L), Ola Gabrielson (MP), Christina 
Peterson (C), Veronica Palm m.fl. (S) och Hassan Jama m.fl. (V) lämnade ett 
gemensamt särskilt uttalande: 
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Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Box 81, 121 22 Johanneshov 
Slakthusplan 8 A, Tfn: 08-508 14 000, e-post: eav@stockholm.se 

 
Årstafältet är ett av stadens stora byggprojekt, som ämnar knyta ihop Årsta och 
Östberga. 15 000 människor planeras att bo i Årstafältet. Så många människor i 
ett nytt område ställer stora krav på den kommunala servicen. Det är därför 
oerhört glädjande att ta del av planerna om den nya förskolan som är placerad i 
just Årstafältet och närmare bestämt i kvarter Årstafältet 4A. Förskolan planeras 
med möjlig kapacitet på 16 avdelningar, vilket motsvarar 256 barn och cirka 50 
personal.  
 
Förskolan lägger grunden till ett livslångt lärande. Därför är det är viktigt att 
tillsynen av förskolan fungerar och att verksamheten i förskolan håller högsta 
kvalitet. Stockholms förskolor ska erbjuda en verksamhet som är utvecklande, 
rolig, stimulerande, trygg, utmanande och full av möjligheter. Samtidigt är det en 
utmaning när Stockholm växer. Att bygga permanenta förskolor av hög kvalité 
kräver resurser och det är givetvis viktigt att satsa resurserna på ställen där det 
behövs mest och där det är minst chans att vi om några år riskerar att stå med 
halvtomma lokaler om demografin skiftar. 
 
Den nuvarande majoriteten ställer sig mycket positivt till att den planerade 
förskolan också innehåller en matsal med entré mot gata som kommer kunna 
vara tillgänglig för föreningsverksamhet och allmänheten på kvällar och helger. 
Att kommunen väljer att bygga så här stora förskolor handlar dels om ekonomi, 
dels om flexibilitet. Personal på en större förskola kan röra sig mellan de olika 
avdelningarna och vikariera för varandra. 
 
Förslaget av detaljplan för Årstafältet 4A och 4B innebär en jämn fördelning 
mellan bostadsrätter och hyresrätter, det ser vi positivt på. Stockholm behöver 
fler bostäder av alla upplåtelseformer. Dock ser vi det som problematiskt att en 
majoritet av hyresrätterna är planerade i områdets östra delar, närmast 
Huddingevägen. Vi vill se en riktigt blandad bebyggelse och skulle föredra att 
hyresrätter och bostadsrätter blandades jämt över hela detaljplaneområdet. 
 
När så många människor som 15 000 flyttar in i ett nytt område ställer det även 
stora krav på närliggande grönområden. Huddingevägen är en viktig 
infrastrukturled för många stockholmare. Dock utgör den en barriär och riskerar 
att medföra bullerstörningar för de boende i det nya området. Efter som en 
nedgrävning skulle innebära för stora kostnader skulle majoriteten i Enskede-
Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd gärna se att Huddingevägen, längst med 
Årstafältet, däckades över med t.ex. en Ekodukt. Denna skulle kunna innehålla 
parkmark, stadsodling eller idrottsyta, beroende på vad de nyinflyttade 
efterfrågar. 
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Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Box 81, 121 22 Johanneshov 
Slakthusplan 8 A, Tfn: 08-508 14 000, e-post: eav@stockholm.se 

Ersättaryttrande 
Ersättaren Lisa Palm (Fi) ställde sig bakom Moderaternas, Liberalernas, 
Miljöpartiets, Centerpartiets, Socialdemokraternas och Vänsterpartiets 
gemensamma särskilda uttalande. 
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Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Box 81, 121 22 Johanneshov 
Slakthusplan 8 A, Tfn: 08-508 14 000, e-post: eav@stockholm.se 

§ 12 
Samråd om förslag till detaljplan för del fastigheten Årsta 1:1 m.fl. 
(Årstafältet etapp 4B) inom stadsdelarna Årsta och Östberga, S-Dp 
2017-19529 
Svar på remiss från stadsbyggnadskontoret, dnr 2017-19529 
 
Stadsdelsnämndens beslut 

1. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

2. Paragrafen justeras omedelbart. 
 
Ärendet 
Stadsbyggnadskontoret har tagit fram ett förslag på en detaljplan. En detaljplan 
bestämmer vad man får bygga på plats. Förslaget på detaljplan är den fjärde 
etappen på Årstafältet. Årstafältet är en obebyggd gräsyta mellan stadsdelarna 
Årsta och Östberga. Stockholms stad har beslutat att hela fältet ska bli en ny 
stadsdel med ungefär 6 000 nya bostäder. Etapp 4B innehåller ungefär 690 nya 
bostäder.  
 
Förvaltningen är positiv till att det ska byggas nya bostäder på Årstafältet. 
Förvaltningen vill att det ska byggas både bostadsrätter och hyresrätter som inte 
blir 
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 
23 september 2020. 
Dnr EÅV 2020/429. 
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
 
Särskilt uttalande 
Gustav Johansson m.fl. (M), Urban Rybrink (L), Ola Gabrielson (MP), Christina 
Peterson (C), Veronica Palm m.fl. (S) och Hassan Jama m.fl. (V) lämnade ett 
gemensamt särskilt uttalande: 
 
Årstafältet är ett av stadens stora byggprojekt, som ämnar knyta ihop Årsta och 
Östberga. 15 000 människor planeras att bo i Årstafältet.  
 
Förslaget av detaljplan för Årstafältet 4A och 4B innebär en jämn fördelning 
mellan bostadsrätter och hyresrätter, det ser vi positivt på. Stockholm behöver 
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fler bostäder av alla upplåtelseformer. Dock ser vi det som problematiskt att en 
majoritet av hyresrätterna är planerade i områdets östra delar, närmast 
Huddingevägen. Vi vill se en riktigt blandad bebyggelse och skulle föredra att 
hyresrätter och bostadsrätter blandades jämt över hela detaljplaneområdet. 
 
När så många människor som 15 000 flyttar in i ett nytt område ställer det även 
stora krav på närliggande grönområden. Huddingevägen är en viktig 
infrastrukturled för många stockholmare. Dock utgör den en barriär och riskerar 
att medföra bullerstörningar för de boende i det nya området. Efter som en 
nedgrävning skulle innebära för stora kostnader skulle majoriteten i Enskede-
Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd gärna se att Huddingevägen, längst med 
Årstafältet, däckades över med t.ex. en Ekodukt. Denna skulle kunna innehålla 
parkmark, stadsodling eller idrottsyta, beroende på vad de nyinflyttade 
efterfrågar. 
 
Majoriteten ser också positivt på utformningen av den nya skolan och hoppas att 
den även i slutändan får en karaktäristisk gestaltning. 
 
Ersättaryttrande 
Ersättaren Lisa Palm (Fi) ställde sig bakom Moderaternas, Liberalernas, 
Miljöpartiets, Centerpartiets, Socialdemokraternas och Vänsterpartiets 
gemensamma särskilda uttalande. 
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§ 13 
Anmälningsärenden  
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Anmälningsärendena läggs till handlingarna. 
 
A. Förteckning över inkomna protokoll, skrivelser m.m., dnr EÅV 2020/2 
B. Delegationsbeslut 
C. Protokoll från pensionärsrådet – sammanträdet i oktober ställdes in 
D. Protokoll från funktionshinderrådet – sammanträdet i oktober ställdes in 
E. Protokoll från förvaltningsgruppen 2020-10-13 
F. Balanslista över nämndens uppdrag till förvaltningen   
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§ 14 
Förskoleundersökningen 2020 
Anmälningsärende 
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd lägger förvaltningens tjänsteutlåtande 
till handlingarna. 
 
Ärendet 
Förskoleundersökningen genomförs varje år av Stockholms stad. 
I undersökningen frågar Stockholms stad om vårdnadshavarens uppfattning om 
sitt barns förskola.  
 
Undersökningen skickas ut till alla vårdnadshavare med barn som går i förskola 
eller pedagogisk omsorg i Stockholm.  
 
I det här ärendet redovisar förvaltningen Enskede-Årsta-Vantörs kommunala 
förskolors resultat i Förskoleundersökningen 2020 till stadsdelsnämnden.  
 
Vårdnadshavarna med barn i Enskede-Årsta-Vantörs kommunala förskolor är 
generellt sett lika nöjda med förskolan som tidigare år.  
 
Vårdnadshavare önskar ökad möjlighet till digital kommunikation om sitt barns 
utveckling och lärande samt måltider och kost i förskolan.  
 
Färre vårdnadshavare har svarat på Förskoleundersökningen jämfört med förra 
året. Under perioden som undersökningen pågick hade förskolorna ett stort 
bortfall av barn och personal på grund av rådande pandemi. Förvaltningen 
konstaterar att det ovanliga och utmanande läget har bidragit till att förskolorna 
inte i lika stor haft möjlighet att arbeta för en ökad svarsfrekvens. 
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 
24 september 2020. 
Dnr EÅV 2020/233. 
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 15 
Nämndens frågor  
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd uppdrar till förvaltningen att bereda 
skrivelserna och frågorna nedan och återkomma till nämnden med svar. 
 
Inkomna skrivelser och frågor 
Inga skrivelser eller frågor inlämnades vid stadsdelsnämndens sammanträde den 
22 oktober 2020. 
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§ 16 
Stadsdelsdirektörens information   
 
Stadsdelsdirektör Anders Carstorp informerade om följande:  
 
Stockholmsenkäten 
Stockholmenkäten är en undersökning av ungdomars levnadsvanor och som görs 
vartannat år. Resultaten i årets Stockholmsenkät presenteras på 
stadsövergripande nivå i september och på stadsdelsområdesnivå i oktober.  
 
Resultatet för Enskede-Årsta-Vantör stadsdelsförvaltning stämmer överens med 
det stadsövergripande resultatet. Tyvärr ser det inte så bra ut då man kan utläsa 
ökning av narkotika i åk 9, ökning av snus bland flickor, ökning i otrygghet och 
ökad andel som begått brott. En av ljusglimtarna är att fler ungdomar deltar i 
föreningsliv. 
 
Kommunstyrelsen har beslutat om extra stöd till föreningsliv 
Kommunstyrelsen har beslutat om extra medel för att stadsdelarna ska kunna 
fördela ut ett extra föreningsbidrag i år.  
 
Föreningarna kan söka bidrag för aktiviteter och verksamhet de gjort eller 
planerar att göra relaterat till corona pandemin, eller för merkostnader de haft 
eller kommer att ha med anledning av pandemin. De kan också söka bidrag för 
aktiviteter och verksamhet som är trygghetsskapande eller som kan sägas minska 
utanförskap i samhället 
 
För att informera föreningarna i Enskede-Årsta-Vantör så kommer förvaltning 
vidta följande åtgärder 

• gå ut med extra annons i Mitt i den 31 okt, 

• ändra sista datum för höstens ansökan om föreningsbidrag till den 8 nov 
(tidigare var sista datum 31 okt), 

• annonsera på Facebook m.m. 

• mejla direkt till de föreningar vi känner till och i några fall används även 
andra kontaktvägar, 

• i nästa vecka annonseras detta på stadsdelsområdets 64 föreningstavlor. 
Tanken är att förvaltningen ska ta hjälp av några feriearbetande 
skolungdomar för denna uppgift. 

 
Nämnden tackade för informationen. 
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§ 17 
Överflyttning av vårdnaden till särskild förordnad vårdnadshavare 
enligt 6 kap. 8 a § föräldrabalken (FB) 
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Borttagen på grund av sekretess. 
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§ 18 
Överflyttning av vårdnaden till särskild förordnad vårdnadshavare 
enligt 6 kap. 8 a § föräldrabalken (FB) 
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Borttagen på grund av sekretess. 
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§ 19 
Anmälan av behov av särskild förordnad vårdnadshavare enligt 6 
kap. 9 § föräldrabalken (FB) 
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Borttagen på grund av sekretess. 
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§ 20 
Anmälan av behov av särskild förordnad vårdnadshavare enligt 6 
kap. 9 § föräldrabalken (FB) 
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Borttagen på grund av sekretess. 
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§ 21 
Anmälan av behov av särskild förordnad vårdnadshavare enligt 6 
kap. 9 § föräldrabalken (FB) 
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Borttagen på grund av sekretess. 
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§ 22 
Anmälan av behov av särskild förordnad vårdnadshavare enligt 6 
kap. 9 § föräldrabalken (FB) 
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Borttagen på grund av sekretess. 
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§ 23 
Anmälan av sociala delegationens protokoll från 8 oktober och 
21 oktober 2020 
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Protokollen läggs till handlingarna. 
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§ 24 
Yttrande till IVO över beslutsunderlag inför tillsynsinsats med 
anledning av den pågående smittspridningen av covid-19 i Sverige 
Yttrande till IVO efter möjlighet att lämna yttrande,                 
dnr 3.5.1-21938/2020 
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på förfrågan från Inspektionen för vård och omsorg. 
 
Ärendet 
Inspektionen för vård och omsorg (IVO) genomför en tillsynsinsats med 
anledning av den pågående smittspridningen av covid-19 i Sverige. IVO har via 
telefon intervjuat medicinskt ansvarig sjuksköterska om individuella 
bedömningar av vårdbehov genomförs för personer på särskilda boenden för 
äldre i Enskede-Årsta-Vantör stadsdelsförvaltning och om det finns 
förutsättningar för att den äldre på särskilt boende som inte bedöms vara i behov 
av sjukhusvård får adekvat vård och behandling vid misstanke om eller 
konstaterad Covid-19. 
 
I förvaltningens särskilda boenden har de äldre med covid-19 fått den vård och 
behandling som ordinerats av läkare. Förvaltningen ser ett behov av att IVO:s 
beslutsunderlag behöver förtydligas i vissa frågor. Det är kring palliativ vård, 
brytpunktssamtalet och den information som skickats ut från olika myndigheter 
avseende covid-19. 
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 
19 oktoberber 2020. 
Dnr EÅV 2020/493. 
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
 
 

  


	Ärendet
	Ärendet
	Ärendet
	Ärendet
	Ärendet

